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       R O M Â N I A 
JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
     CONSILIUL JUDEŢEAN 
       Nr. 2033 din 16.04.2009 
             Dosar nr. IC 6 
 

PROCES – VERBAL 
încheiat astăzi, 15 aprilie, în şedinţa ordinară 

a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bstriţa-Năsăud 
nr.48 din 10 aprilie 2009, consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa ordinară a Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 15 aprilie 2009 în scris, prin invitaţie, telefonic şi prin 
mass media. 
 Din partea Instituţiei Prefectului participã domnul prefect Florian Cristian Daniel. 
 Din partea aparatului de specialitate participã :Aurelia Vultur – consilier; Paul Vereş – 
consilier; Ciocan Ionela – referent; Tiniş Viorel - director economic;  Simona Bodnariu – 
director executiv; Orţan Alexandru – şef serviciu; 
 Invitaţi: Marghit Moldovan - Direcţia Generalã de Asistenţã Socialã şi Protecţia 
Copilului; Şandru Ioan – Director SC Aquabis SA Bistriţa. 
 Presa: Camelia Strungari şi Dorin Arsinte – Mesagerul; Medescu Ştefan – AS-TV; 
Ciprian Botezat şi Cosmin Botezat – Bistriţeanul; Marius Muşinã – TV Bistriţa; Raluca Nichitii 
– Bistriţeanul;  Ionela Pahone – Radio Transilvania; Geta Sângeorzan – TV Bistriţa; Marius 
Chiuzan – jurnalist independent; Iulia Stupinean; Vrâncean Ioan – Focus TV; Magda 
Bodnariu – Realitatea TV; Andrei Moldovan – Realitatea TV; Cristiana Sabãu; Iulia Barta – 
AS-TV. 

 
* 

 
Secretarul judeţului, domnul Iosif Redl, anunţă prezenţa celor 24 de consilieri judeţeni 

şi a domnului preşedinte Liviu-Mihai Rusu. 
Lipseşte motivat doamna Moldovan Doris Gabriela. 
Domnul preşedinte Liviu-Mihai Rusu adresează salutări tuturor participanţilor şi 

declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean.  
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnul Preşedinte anunţa ordinea de zi. 
 

ORDINE DE ZI 
 

1. Proiect de Hotărâre privind constatarea încetãrii mandatului de consilier 
judeţean a domnului ANDREICA IOAN 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud          

2. Proiect de Hotărâre privind constatarea încetãrii mandatului de consilier 
judeţean a domnului FLORIAN CRISTIAN DANIEL 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud          

3. Proiect de Hotărâre privind constatarea încetãrii mandatului de consilier 
judeţean a doamnei PANÃ ADRIANA-DOINA 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud          
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4. Proiect de Hotărâre privind constatarea încetãrii mandatului de consilier 
judeţean a domnului NEGRUŞERI VASILE 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud          

5. Proiect de Hotărâre privind constatarea încetãrii mandatului de consilier 
judeţean a domnului ILIEŞI SABIN 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud          

6. Proiect de Hotãrâre privind validarea mandatului de consilier judeţean a 
domnului NEAMŢU DORIN 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud          

7. Proiect de Hotãrâre privind validarea mandatului de consilier judeţean a 
domnului MICLEA EMIL 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud          

8. Proiect de Hotãrâre privind validarea mandatului de consilier judeţean a 
domnului CIOCAN DORU 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud          

9. Proiect de Hotãrâre privind validarea mandatului de consilier judeţean a 
domnului PARASCA CRISTIAN CONSTANTIN 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud          

10. Proiect de Hotãrâre privind validarea mandatului de consilier judeţean a 
domnului MÃRGINEAN VIOREL 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud          

11. Proiect de Hotãrâre privind reorganizarea comisiilor de specialitate pe domenii 
de activitate ale Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

12. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea documenteţiei tehnico-economice şi 
susţinerea Proiectului „Realizarea şi implementarea unui sistem informatic 
integrat la nivelul Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud pentru oferirea de 
servicii publice electronice cetãţenilor şi instituţiilor” 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

13. Proiect de Hotãrâre privind desemnarea unor reprezentanţi ai Consiliului 
Judeţean  Bistriţa-Nãsãud  în Autoritatea Teritorialã de Ordine Publicã 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

14. Proiect de Hotãrâre privind desemnarea unui consilier judeţean ca membru în 
Consiliul de Administraţie al Casei de Asigurãri de Sãnãtate Bistriţa-Nãsãud 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

15. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea bugetului propriu al Consiliului Judeţean  
Bistriţa-Nãsãud pe anul 2009 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

16. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea contului de execuţie bugetarã pe anul 
2008 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

17. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli a 
organigramei şi statului de funcţii pentru Societatea Comercialã “AQUABIS” S.A 
Bistriţa-Nãsãud pe anul 2009 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

18. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea Planului de Analizã şi Acoperire a 
Riscurilor din Judeţul Bistriţa-Nãsãud 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

19. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea Listei proiectelor prioritare propuse 
pentru acordarea de fonduri de la bugetul de stat prin bugetul Ministerului 
Internelor şi Reformei Administrative 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

20. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea Proiectului de Strategie Judeţeanã a 
Direcţiei Generale de Asistenţã Socialã şi Protecţia Copilului Bistriţa-Nãsãud  
pentru perioada 2009-2013 
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Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
21. Proiect de Hotãrâre privind renunţarea Consiliului Judetean Bistriţa-Nãsãud la 

dreptul de administrare a unui imobil proprietate publicã a statului 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

22. Proiect de Hotãrâre privind darea în administrare a unui imobil din domeniul 
public al judeţului 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

23. Proiect de hotãrâre privind darea în folosinţã gratuitã a unui imobil 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

24. Proiect de Hotãrâre privind desemnarea împuterniciţilor Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Năsăud la S.C. “Lucrări Drumuri şi Poduri” S.A Bistriţa 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

25. Proiect de Hotărâre privind numirea Consiliului de Administraţie la S.C. 
„AQUABIS” S.A Bistriţa 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

26. Diverse. 
 

 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Aveţi în faţa dumneavoastrã ordinea de zi cu multe proiecte pe care dumneavoastrã le-

aţi studiat şi care au fãcut obiectul discuţiei în cele patru comisii. Pentru ca şedinţa noastrã 
sã se deruleze în condiţii optime şi pentru a rezolva într-o şedinţã ordinarã toate problemele 
stringente ale judeţului propun ca pe ordinea de zi sã se mai înscrie încã trei proiecte al cãror 
iniţiator este preşedintele şi anume: 

 
1.Proiect de Hotãrâre privind modificarea şi completarea Hotãrârii Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Nãsãud nr.13/2009, privind însuşirea modificãrii şi completãrii 
Hotãrârii Guvernului nr.905/2002 – atestarea domeniului public al judeţului 
Bistriţa-Nãsãud, precum şi a municipiului, oraşelor şi comunelor din judeţul 
Bistriţa-Nãsãud. 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
2.Proiect de Hotãrâre privind emiterea unui angajament/acord referitor la 
susţinerea de cãtre Consiliul Judeţean Bistriţa-Nãsãud a unor programe de 
investiţii, pentru conformarea cu Directivele Uniunii Europene din domeniul 
apã/apã uzatã, a unor consilii locale beneficiare ale proiectului „ Extinderea şi 
modernizarea infrastructurii de apã şi apã uzatã în judeţul Bistriţa-Nãsãud”. 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
3.Proiect de Hotãrâre privind alegerea unui vicepreşedinte al Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Nãsãud 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Supun aprobãrii ordinea de zi.  
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Vã rog sã numãraţi domnule secretar. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
 24 voturi pentru. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu 24 voturi pentru şi 1 vot împotrivã (Dorin Grigore Popescu) s-a aprobat ordinea 

de zi. 
Trecem la dezbaterea primului punct al ordinii de zi Proiect de Hotărâre privind 
constatarea încetãrii mandatului de consilier judeţean a domnului ANDREICA IOAN 
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Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Domnul consilier judeţean Andreica Ioan fiind numit într-o funcţie care devine 

incompatibilã cu cea deţinutã pânã acuma şi-a prezentat demisia şi ca atare vã supunem 
votului dumneavoastrã constatarea încetãrii calitãţii de consilier judeţean pentru domnul 
Andreica Ioan.  

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã propun sã nu vã opriţi şi sã ajungeţi pânã la punctul 5 întrucât este o similitudine 

de proiecte, toate fac obiectul constatãrii încetãrii mandatului de consilier judeţean. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
E domnul Florian Cristian Daniel numit prefect al judeţului Bistriţa-Nãsaud, doamna 

Panã Adriana Doina – Secretar de stat, domnul Negruşeri Vasile – demisie, domnul Ilieşi 
Sabin demisie pentru incompatibilitate. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule secretar, domnule consilier Suciu Daniel aveţi cuvântul. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Nu avem absolut nimic de obiectat, vreau sã vã fac 

tuturor şi dumneavoastrã o propunere ca dupã ce invalidãm mandatele şi validãm supleanţii 
pe listele ambelor partide proiectul nr. 2 pe care l-aţi propus în plus sã vinã imediat dupã 
aceea pentru cã se aflã şi primari în salã, sã dezbatem acest punct pe ordinea de zi şi dupã 
aceea sã mergem mai departe cu ordinea de zi stabilitã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Faceţi trimiterea la Proiectul de Hotãrâre privind emiterea unui angajament/acord 

referitor la susţinerea de cãtre Consiliul Judeţean Bistriţa-Nãsãud a unor programe de 
investiţii, pentru conformarea cu Directivele Uniunii Europene din domeniul apã/apã uzatã, a 
unor consilii locale beneficiare ale proiectului „ Extinderea şi modernizarea infrastructurii de 
apã şi apã uzatã în judeţul Bistriţa-Nãsãud”? 

Daniel Suciu: - consilier – 
Exact. Şi cu permisiunea dumneavoastrã sã daţi cuvântul unuia dintre primarii prezenţi 

în salã, cã am înţeles cã au sã-şi susţinã şi ei un punct de vedere. Mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Consult Consiliul Judeţean dacã este de acord cu propunerea fãcutã de domnul 

consilier Daniel Suciu. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Vã rog sã numãraţi. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
Mulţumim, aşa vom face şi sigur la momentul potrivit voi da cuvântul şi unuia dintre 

primari, dacã va trebui la mai mulţi pentru a-şi exprima punctul de vedere. Mulţumesc. 
Trecem la soluţionarea celor 5 Proiecte de Hotãrâre.  

Supun votului Proiect de Hotărâre privind constatarea încetãrii mandatului de 
consilier judeţean a domnului ANDREICA IOAN 

Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
 Unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Proiect de Hotărâre privind constatarea încetãrii mandatului de consilier 

judeţean a domnului FLORIAN CRISTIAN DANIEL 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
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Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
 Unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Proiect de Hotărâre privind constatarea încetãrii mandatului de consilier 

judeţean a doamnei PANÃ ADRIANA-DOINA 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
 Unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Proiect de Hotărâre privind constatarea încetãrii mandatului de consilier 

judeţean a domnului NEGRUŞERI VASILE 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
 Unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Proiect de Hotărâre privind constatarea încetãrii mandatului de consilier 

judeţean a domnului ILIEŞI SABIN 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
 Unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
Multumesc 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Trecem mai departe. 
Proiect de Hotãrâre privind validarea mandatului de consilier judeţean a 

domnului NEAMŢU DORIN 
Domnule Neamţu Dorin sunteţi de acord? 
Neamţu Dorin 
Da. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Dupã ce îi întreb pe fiecare dacã sunt de acord îşi va intra în rol comisia de validare. 
Domnule Miclea Emil? 
Miclea Emil 
Da sunt de acord. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule Ciocan Doru? 
Ciocan Doru 
Da. 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule Parasca Cristian Constantin? 
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Parasca Cristian Constantin 
Da. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule Cristea Alin? 
Cristea Alin 
Da. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Rog comisia de validare sã intre în atribuţiuni. 
Moldovan Andrei Valentin: - consilier ( preşedinte al comisiei de validare) – 
O sã dau citire procesului verbal încheiat astãzi 15.04.2009 în şedinţa comisiei de 

validare a Consiliului judeţean Bistriţa-Nãsãud 
           Astăzi 15.04.2009, comisia de validare aleasă de Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud, 
în şedinţa extraordinarã a Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 26.03.2009, a 
examinat, în conformitate cu prevederile art. 892 alin (3) şi (4) din Legea nr. 215 / 2001 
privind administraţia publică locală, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, 
legalitatea alegerii consilierilor supleanţi de pe listele fiecãrui partid. 
           
  Se constată că au renunţat, în scris, la calitatea de consilier judeţean următorii: 
 

1. Andreica Ioan – ales pe lista Partidului Democrat Liberal 
2. Florian Cristian Daniel – ales pe lista Partidului Democrat Liberal 
3. Panã Adriana Doina – aleasă pe lista Partidului Social Democrat 
4. Negruşeri Vasile - ales pe lista Partidului Social Democrat 
5. Ilieşi Sabin - ales pe lista Partidului Democrat Liberal 

 
În aceste condiţii urmează să se facă aplicate prevederile art. 96 alin.9 din Legea nr. 

67/2004 cu modificările ulterioare, în sensul validării supleanţilor de pe listele electorale 
respective. 
         
   Comisia constată că au fost au fost respectate dispoziţiile legale, fapt pentru care a 
hotărât să propună validarea următorilor consilieri aleşi la 1 iunie 2008 ca supleanţi, în 
condiţiile Legii nr. 67/25.03.2004 republicată, pentru alegerea autorităţilor administraţiei 
publice locale. 

1. Neamţu Dorin - ales pe lista Partidului Democrat Liberal 
2. Miclea Emil - ales pe lista Partidului Democrat Liberal 
3. Ciocan Doru - ales pe lista Partidului Social Democrat 
4. Parasca Cristian Constantin- ales pe lista Partidului Social Democrat 
5. Cristea Daniel Alin - ales pe lista Partidului Democrat Liberal 

 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc domnule preşedinte. Voi supune votului dumneavoastrã fiecare consilier 

în parte. 
Proiect de Hotãrâre privind validarea mandatului de consilier judeţean a 

domnului NEAMŢU DORIN 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
 Unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
     
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Proiect de Hotãrâre privind validarea mandatului de consilier judeţean a 

domnului MICLEA EMIL 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
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Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
 Unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Proiect de Hotãrâre privind validarea mandatului de consilier judeţean a 

domnului CIOCAN DORU 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
 Unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Proiect de Hotãrâre privind validarea mandatului de consilier judeţean a 

domnului PARASCA CRISTIAN CONSTANTIN 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
 Unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Proiect de Hotãrâre privind validarea mandatului de consilier judeţean a 

domnului CRISTEA DANIEL ALIN 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
 Unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Rog ca procedurã sã trecem la depunerea jurãmântului. Consilierii validati îi rog sã 

pofteascã în ordinea în care au primit votul rãmâne în faţã lângã domnul secretar pentru 
depunerea jurãmântului. 

* 
Se trece la depunearea jurãmântului potrivit urmãtoarei proceduri: Domnul Iosif Redl – 

secretarul judeţului dã citire textului jurãmântului, dupã care consilierii validaţi se prezintã la 
pupitrul special amenajat pe care se aflã un exemplar din Constituţia României şi Biblie. 
Consilierul pune mâinile pe Constituţia României şi pe Biblie şi va pronunţa cuvântul „JUR”, 
dupã care va semna cele douã exemplare din Jurãmântul de credinţã şi se înmâneazã 
semnul distinctiv, insigna de consilier judeţean. 

Neamţu Dorin - JUR 
Miclea Emil - JUR 
Ciocan Doru - JUR 
Parasca Cristian Constantin - JUR 
Cristea Daniel Alin - JUR 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 

 Trecem la punctul 2 de la suplimentare aşa cum am stabilit prin vot Proiect de 
Hotãrâre privind emiterea unui angajament/acord referitor la susţinerea de cãtre 
Consiliul Judeţean Bistriţa-Nãsãud a unor programe de investiţii, pentru conformarea 
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cu Directivele Uniunii Europene din domeniul apã/apã uzatã, a unor consilii locale 
beneficiare ale proiectului „ Extinderea şi modernizarea infrastructurii de apã şi apã 
uzatã în judeţul Bistriţa-Nãsãud”. Rog înscrieri la cuvânt din partea consilierilor. Domnule 
Suciu Daniel, vã rog. 

Daniel Suciu: - consilier – 
 Domnule preşedinte, stimaţi colegi. Dupã şapte luni de zile de ceartã unii cu alţii, cred 
cã proiectul acesta pe ordinea de zi are o foarte mare însemnãtate. Putem sã lãsãm 
deoparte toate party-preeurile politice fiind vorba atât de consilii locale şi unitãţi administrativ 
teritoriale conduse de PSD şi PDL. În esenţa ar fi vorba de şase comune care prin negocieri, 
prin decizia consultanţilor, prin programul care se deruleazã au de plãtit în plus un total de 3 
700 000 de euro, şi vã dau un singur exemplu: comuna Petru Rareş care are în patru ani de 
zile de pus partea de cofinanţare 1 100 000 de euro. Domnilor consilieri şi vã spun consilieri 
de orice facturã aţi fi, 47 miliarde pentru o comunã oricare ar fi ea este foarte mult. Vã 
îndemn pe toţi indiferent de culoarea nostrã politicã sã ne asumãm ca şi instituţie, ca şi 
Consiliu judeţean sã ne asumãm aceastã parte de cofinanţare pentru cã altfel acest proiect 
este în foarte mare pericol. Putem da dovadã şi de solidaritate şi de înţelegere nu pentru 
numele primarilor angrenaţi în aceastã listã ci pentru locuitorii din aceastã comunã. Am avut 
discuţii atât cu primari PSD cât şi cu primari ai PDL şi ambele tabere ne-au solicitat acelaşi 
lucru şi de data aceasta în acest proiect sã lãsãm deoparte şi antipatiile personale şi şi 
culoarea nostrã politicã şi sã ne asumãm ca instituţie acest Proiect de Hotãrâre. Îi rog şi pe 
colegii mei primari cu asentimentul şi permisiunea domnului preşedinte sã susţinã cele pe 
care le-am spus eu acum. Vã mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
 Mulţumesc domnule consilier. Alţi doritori dintre domnii consilieri, care vor sã ia 
cuvântul? Vã rog. 

Gheorghe Marinescu: - consilier – 
 Este adevãrat cã suma nu poate fi suportatã de cãtre primãriile respective, nu stiu 
dacã în comisii s-a discutat prin ce modalitate aceste comune au ajuns sã fie scoase de la 
finanţarea asiguratã mai înainte. Întreb de asemenea de ce de aici lipseşte Ciceu Mihãieşti 
care era prinsã în plan alãturi de Reteag şi de Uriu pe aceeaşi linie, pe aceeaşi coloanã? 
Susţin şi eu ideea de angajament al Consiliului pentru cã nu putem sã lãsãm aceste comune 
afarã, mai ales cã suma venitã în compensaţie este mare şi nu o putem pierde. Nu fac nici un 
reproş dar vã reamintesc cã acum o lunã de zile am spus aici cã fondul de rulment nu trebuia 
cheltuit în februarie martie ci pãstrat pentru astfel de situaţii, pentru cã judeţul va ajunge în 
situaţia de a nu face faţa la cofinanţari, sigur cã putem spera la o cofinanţare 
guvernamentalã, pentru cã altfel nu vãd de unde poate Consiliul Judeţean sã asigure aceste 
cofinanţãri pentru comune. Repet însã, este o chestiune pe care trebuie sã ne-o asumãm în 
condiţiile în care suma care vine în judeţ este foarte mare. Trebuie însã sã fim avertizaţi şi 
avizaţi cã pe parcurs vom mai avea astfel de situaţii, deci trebuie mare atenţie ce 
angajamente luãm care au un termen lung, 2010, 2011, 2012. Aceeaşi situaţie este şi la 
groapa ecologicã, aceleaşi situaţii vor fi şi pe alte cofinanţãri. Întrebarea mea este, şi singura 
la care aş vrea un rãspuns de ce Ciceu Mihãieşti nu mai este pe listã, ca si comunã? Era 
vorba numai de localitatea Ciceu Mihãieşti nu de satele aparţinãtoare. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
 Alţi domni consilieri sau doamne care doresc sã se înscrie la cuvânt? 
 Sigur cã trebuie sã ajutãm consiliile locale, reprezentate astãzi prin partea executivã, 
domnii primari, dar este bine ştiut cã orice localitate care doreşte sã se dezvolte trebuie sã 
aibã şi aportul propriu, oricând aici fiind televiziunile de faţã, presa, media, într-un cuvânt 
sigur cã vor prinde acest aspect şi dorinţa dumneavoastrã arzãtoare a unora, dar mai puţin 
arzãtoare decât a noastrã de a fi trecute şi aceste localitãţi în ceea ce priveşte alimentãrile cu 
apã şi canalizarea. Sã fi fãcut propunerea, dar de unde banii, sigur aţi amintit un potenţial 
deşi nu ar fi ajuns, o posibilitatea care ar fi existat, noi trebuie sã facem şi alte cofinanţãri pe 
care dumneavoastrã le ştiţi şi trebuie sã gândim de pe acuma de unde luãm banii, pentru cã 
nu putem apela doar la Guvern. Nu vreau sã intru aici în detalii. Aş fi dorit în cuvântul 
dumneavoastrã sã-mi spuneţi şi de unde? Dar mã rog sunt sigur cã nu ştiţi la ora actualã de 
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unde sã luãm banii, o sã lãsaţi acest lucru la latitudinea noastrã a executivului. Si subscriu la 
ceea ce dumneavoastrã aţi spus pentru cã este absolut necesar sã rezolvãm problemele 
vitale ale acestor localitãţi, acolo în primul rând înainte de toate locuiesc oameni şi nu 
neapãrat oameni înregimentaţi politic. Deci atitudinea noastrã aşa cum aţi spus trebuie sã fie 
una de chibzuinţã de administrator şi de bun simţ. De acord cu dumneavoastrã. Dacã 
altcineva dintre domniiile voastre doreşte sã ia cuvântul? Domnule Deneş vã ascult. 
 Deneş Ioan: - consilier – 
 Domnule preşedinte, stimaţi colegi. Vroiam sã spun doar atât, din cele opt comune 
care sunt cuprinse în aceastã listã, şase sunt din jurul Becleanului. Eu cunosc foarte bine 
situaţia acestor comune. Într-adevãr nu ne-am putea numi sã spunem un judeţ European 
dacã nu avem comune în care sã existe lucrul cel mai important de care au nevoie şi anume 
apã şi canalizare. Sigur aşa cum se spunea majoritatea dintre aceste comune nu pot suporta 
din bugete proprii o astfel de investiţie pentru cã majoritatea bugetelor locale mai ales pe 
comune sunt din impozitele pe care le plãtesc locuitorii acelor comune mai puţin Societãţi 
Comerciale sã spunem pentru cã sunt mai puţine în aceste comune. Atunci eu consider cã e 
bine cã ne propunem o astfel de obligaţie, sigur cã trebuie sã gãsim resurse prin care sã 
putem cofinanţa astfel de investiţii, deci eu sunt de acord. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule consilier. Doamna Simona Bodnariu vã rog sã-i daţi rãspunsul 

domnului consilier Marinescu Gheorghe. 
Simona Bodnariu – director executiv- 
În luna decembrie a anului trecut s-a aprobat la nivelul judeţului acea listã prioritarã de 

investiţii 2008-2013 în baza cãreia s-a întocmit studiul de fezabilitate. Studiul de fezabilitate 
este finalizat şi se va depune pe masa Ministerului în momentul în care noi ca judeţ ne putem 
asuma aceastã responsabilitate, nu este numai o cofinanţare a acestui proiect, este vorba de 
30 milioane de euro alocate judeţului Bistriţa-Nãsãud dupã insistenţe lungi. Nu s-a reuşit 
acoperirea conform directivelor Uniunii Europene cu 90/% canalizare, 98% apã. Astfel noi, 
Consiliile locale, Consiliul judeţean trebuie sã finalizãm aceste investiţii pânã la finalizarea 
investiţiilor pe fondul de coeziune. În caz contrar aplicaţia nemafiind eligibilã la nivelul Uniunii 
Europene. Atât am vrut sã spun. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
 Mulţumesc, dacã rãspunsul dat de doamna Simona Bodnariu vã satisface? 

Gheorghe Marinescu: - consilier – 
 Da o completare vreau sã fac. Iniţial a fost suma de 74 milioane de euro pentru 
Bistriţa-Nãsãud. În discuţiile pe care le-am avut eu cu consultantul am spus, ridica la 80, 80 
şi ceva de milioane pentru cã de aceşti bani ne vom strãdui sã facem noi rost, de asta îmi 
susţin în continuare ideea. Legãtura pe care trebuie sã o facem noi sau pe care trebuie sã o 
faceţi dumneavoastrã cu Ciceu Mihãieşti este urmãtoarea: Ciceu Mihãieşti ca şi Reteagul ca 
şi Uriu este beneficiarul unei alte investiţii de alimentare cu apã pe Solel Boneh, o alimentare 
mare tot peste 1 milion şi ceva de euro a fost Mihãieştiul. Mi s-a pãrut normal atunci şi mi se 
pare normal şi acum dacã mai este posibil desigur sã includem şi aceastã localitate pentru cã 
ea este pe acelaşi traseu cu Uriu şi cu Reteagul şi sigur discuţii au fost şi la Cãianu Mic, vãd 
primarul în salã a intrat probabil pentru varianta mai târzie 2013-2018, este o variantã şi mai 
târzie 2018-2030 pe care noi nu am popularizat-o foarte mult şi din ideea cã sunt oameni 
care vor sã intre în prima etapã. În prima etapã au intrat efectiv cei care erau pe nişte trasee 
şi cei care aveau nişte investiţii de acest fel. Repet Ciceu Mihãieşti ar putea fi inclus de noi 
pe listã acum alãturi de celelalte comune pentru cã are nişte similitudini. Asta era tot. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Eu vã rog sã nu mai împãrţim Consiliul Judeţean al nostru şi al vostru. Consiliul 

Judeţean este al judeţului, comunele toate sunt ale judeţului. Dacã am fãcut ceva pentru 
Consiliul Judeţean şi pentru judeţ vor da acceptul şi recunoştinţa conjudeţenii noştrii, dacã nu 
am fãcut vom obţine oprobriu sau mã rog respingerea, dojeneala conjudeţenilor noştri. Sã nu 
mai avem conotaţii politice. Doamna Simona Bodnariu vã rog sã mai explicaţi încã odatã 
dacã este posibil sau nu este posibil. 
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Simona Bodnariu – director executiv- 
S-a aprobat suma de 83 milioane de euro, pe aceastã sumã s-a întocmit studiul de 

fezabilitate. Listele au fost aprobate la nivel de Consiliul judeţean şi la nivel de aglomerãri 
urbane. Nu se mai poate, nu mai sunt bani de împãrţit pe acest proiect, este finalizat se va 
depune atâta vreme cât vom avea de acoperit şi aceste cheltuieli, plus documentãrile, plus 
neeligibilele, plus TVA-ul, cred cã.... 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Orice depãşire înseamnã blocarea alocãrii sumei pe care aţi avansat-o. 
Simona Bodnariu – director executiv- 
Pe acest proiect exclus. Ciceu Mihãieşti urmeazã a se rezolva ulterior. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc. Dacã altcineva dintre dumneavoastrã doreşte sã ia cuvântul. 
Dacã daţi acceptul şi vã consult domnilor consilieri dacã daţi voie unuia sau mai multor 

domni primari sã ia cuvântul. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
Cine este doritor sã spargã gheaţa? Domnule primar Sângeorzan Ştefan de la comuna 

Feldru, vã rog. 
Sângeorzan Ştefan – primar comuna Feldru- 
Domnule preşedinte, domnule prefect, domnilor consilieri judeţeni, stimaţi colegi şi 

invitaţi, am venit astãzi aici cu vreo 8 primari dar vreau sã spun cã nu numai noi suntem 
afectaţi dacã nu se va aproba aceastã cofinanţare. Este în pericol tot proiectul pentru cã noi 
am plecat 18, ne-am constituit într-o asociaţie intercomunitarã şi dacã cineva iese din 
asociaţie toatã asociaţia este în pericol. De la Minister ni s-a confirmat sã avem mare grijã ca 
nu suntem în pericol doar 6 comune ci este în pericol întreg proiectul judeţului. E un proiect 
de 83 de milioane de euro cel mai mare proiect, din câte am cunoştinţã care va aduce dupã 
el alte şi alte proiecte şi noi cele 6 comune sigur cã dacã era vorba de o cofinanţare mi s-ar fi 
pãrut corect sã fie pentru toţi cei 18 membrii ai asociaţiei şi nu doar 6 localitãţi cãrora le este 
imposibil sã susţinã aceste cofinanţari. Dacã imi permiteţi vreau sã vã spun şi sumele acelor 
localitãţi , este vorba de Feldru - 631 647 mii de euro, e vorba de comunele Reteag – 1 174 
195 mii euro, Uriu – 1 120 529 mii euro, Branişte 317 997 mii euro, Şintereagul 121 378 mii 
euro şi comuna Nimigea 334 926 mii euro, deci nouã ne este imposibil a veni cu aceastã 
cofinanţare. Din acest motiv având convingerea cã fãrã a jigni pe nimeni toţi domnii consilieri 
prezenţi aici au luat voturi şi din comunele care vremelnic le reprezentãm noi şi mai ales 
repet este în interesul întregului judeţ de a nu pierde acest proiect. Din acest motiv susţin 
cauza colegilor primari, ceea ce am încercat eu în câteva cuvinte sã expun este gândul 
nostru al tuturor, noi ne-am întâlnit cu toţi primarii, facem politicã doar în campania electoralã, 
în cealaltã perioadã încercãm sã facem administraţie în interesul locuitorilor comunelor, 
localitãţilor pe care noi le reprezentãm. Sunt convins cã acelaşi lucru, aceeaşi dorinţã vã 
animã şi pe dumneavoastrã. Multumindu-vã anticipat pentru votul favorabil vã doresc din 
suflet fiind în sãptãmâna mare, tuturor ca bunul Dumnezeu sã vã ajute sã parcurgeţi Sfintele 
sãrbãtori în pace sufleteascã, linişte şi sãnãtate şi sã fiţi alãturi de noi pentru cã nu peste 
mult timp va veni rândul dumneavoastrã sã ne vizitaţi şi noi vom fi alãturi de dumneavoastrã 
în mãsura în care şi dumneavoastrã veţi fi alãturi de noi. Mulţumesc mult şi imi cer scuze 
dacã nu am fost foarte coorent. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumim domnule primar. Din moment ce am acceptat sã introducem pe ordinea de 

zi, am discutat, am spus cã ne vom da silinţa sã gãsim resursele financiare, fiţi sigur cã va 
trece şi la vot, nu are rost sã mai intrãm în detalii, sã mai repetãm acelaşi lucru, drept urmare 
eu supun votului aceastã hotãrâre. 

Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
Domnilor primari unanimitate, vã mulţumim frumos şi vã urãm spor la treabã în 

comunele dumneavoastrã, nu înainte de a vã ura şi noi Sãrbãtori fericite, dumneavoastrã, 
familiilor dumneavoastrã şi celor pe care îi pãstoriţi. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mergem mai departe stimaţi colegi, la Proiectul de Hotãrâre privind reorganizarea 

comisiilor de specialitate pe domenii de activitate ale Consiliului Judeţean Bistriţa-
Nãsãud, e posibilitatea ca astfel colegii noştrii care au depus jurãmântul, proaspãt validaţi sã 
facã parte din Comisiile de specialitate. Votul se va face bineînţeles secret. Vã rog 
propunerile partidelor pentru fiecare consilier în comisia respectivã şi apoi vom trece la vot. 
Domnilor consilieri poftiţi. 

Daniel Suciu: - consilier – 
Vreau sã mã refer la Comisia de buget finanţe, având în vedere cã doamna Adriana 

Doina Panã care şi-a încetat astãzi oficial mandatul, fãcea parte din Comisia de buget 
finanţe, propun ca domnul Nicolae Stan Iuga sã facã parte din aceastã comisie în locul 
dânsei. Am o singurã propunere loc pe loc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Da mulţumesc pentru propunere domnule consilier. Vã rog sã consemnaţi. Domnule 

Luca Iancu. 
Luca Iancu Mihai : - vicepreşedinte – 
Propun în comisia economicã pe domnul Miclea Emil în locul domnului Ioan Andreica 

şi pe domnul Dorin Neamţu. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Amândoi în aceeaşi comisie? 
Luca Iancu Mihai : - vicepreşedinte – 
În aceeaşi comisie domnule preşedinte. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Alte propuneri? Mai sunt comisii şi mai sunt domni consilieri fãrã comisii. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Mai am atunci, dar ma gândeam cã ne oprim la comisia de buget. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
V-am rugat pe dumneavoastrã sã faceţi propuneri, pentru cã mai avem şi noi de fãcut 

o propunere.         
Daniel Suciu: - consilier – 
Bunul meu prieten Vasile Negruşeri, fãcea parte din Comisia de culturã, iar în locul 

dânsului îl propun pe domnul Cristian Constantin Parasca. Şi în locul domnului Stan Iuga 
Nicolae  pe care l-am propus la Comisia de învãţãmânt pe domnul Doru Ciocan. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã rog sã consemnaţi propunerile. Domnule Moldovan Andrei. 
Moldovan Andrei Valentin: - consilier  
Propun în locul domnului Sabin Ilieşi la Comisia de învãţãmânt, culturã şi sãnãtate pe 

domnul Alin Cristea. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc. Vã rog sã completaţi buletinele de vot. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Da dacã mai sunt alte obţiuni vã rog sã vã exprimaţi. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Da pentru comisia de urbanism, vreau. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã rog sã consemnaţi dorinţa domnului consilier Marinescu, pentru buletinul de vot. 

Sunt toţi domnii consilieri cu excpţia vicepreşedintelui trecuţi în comisii de specialitate? Bine, 
completarea buletinelor de vot şi vom trece la votul secret în cabina de votare.  

Daniel Suciu: - consilier – 
Domnule preşedinte înainte facem o micã recapitulare? 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Face secretariatul. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Nu pot sã dispun secretariatului. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
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Vã rog prin vocea domnului secretar. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Sã le luãm pe rând. Comisia de Economicã – Stan Iuga Nicolae, Miclea Emil, Neamţu 

Dorin. Comisia de Culturã – Parasca Cristian Constantin, Ciocan Doru, Cristea Alin cu 
renunţarea domnului Stan Iuga Nicolae, Urbanism – domnul Marinescu Gheorghe. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Este clar pentru toatã lumea?  
Daniel Suciu: - consilier – 
Da.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc. Buletinul de completare, fix în faţa celui pe care doriţi sã-l votaţi. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
La comisia economicã – 3 locuri vacante, la comisia de urbanism - 1 loc vacant, la 

comisia de Culturã – 3 locuri vacante, atât. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Pânã se completeazã buletinele de vot am rugãmintea sã trecem mai departe , la 

Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea documenteţiei tehnico-economice şi 
susţinerea Proiectului „Realizarea şi implementarea unui sistem informatic integrat la 
nivelul Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud pentru oferirea de servicii publice 
electronice cetãţenilor şi instituţiilor”. Domnilor consilieri cred cã vorbeşte preşedintele în 
Consiliul Judeţean, când vorbiţi dumneavoastrã eu vã ascult, am rugãmintea sã nu mai 
comentaţi cu colegii şi sã ne ascultãm unii pe alţii. Comisia de urbanism domnule preşedinte 
şi Comisia economicã. 

Popescu Grigore Dorin: - consilier – 
Referitor la acest Proiect de Hotãrâre comisia de Urbanism acordã aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Comisia economicã domnule preşedinte Vlad Anton. 
Vlad Anton: - consilier – 
Pe data de 13 aprilie 2009 comisia economicã s-a întrunit a dezbãtut şi a avizat 

favorabil Proiectul de Hotãrâre în forma prezentatã de iniţiator. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte dacã sunt discuţii, întrebãri, luãri de cuvânt. Dacã nu 

sunt supun votului. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Pentru cã celelalte proiecte sunt tot pentru desemnarea unor membrii trecem la 

Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea bugetului propriu al Consiliului Judeţean  
Bistriţa-Nãsãud pe anul 2009. Rog Comisia economicã, domnule preşedinte Vlad 
Anton, raportul dumneavoastrã. 

Vlad Anton: - consilier – 
Domnule preşedinte, domnilor colegi, Comisia economicã s-a întrunit în şedinţa de 

lucru în data de 13 aprilie 2009, a analizat a dezbãtut şi a avizat favorabil Proiectul de 
Hotãrâre cu urmãtoarele amendamente. Amendamentele sunt în material şi cred cã fiecare şi 
le-a însuşit nu le mai citesc.  

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. 
Vlad Anton: - consilier – 
Deci se pare cã ai noştrii colegi nu le au, vã rog sã-mi permiteţi sã le citesc.  

- la anexa 1 - VII –pct. „a” – Muzeu judeţean – propunerea de 
suplimentare cu 300 mii lei pentru Muzeul Nãsãud, dupã motivarea 
solicitãrilor pentru anul 2009 
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- la anexa 2- Cheltuilei curente – A.2. - introducerea în program a 
obiectivului „Reabilitare DJ 171 km 0+000 – 39+520, Uriu – limitã jud. 
Maramureş”, dupã consultarea cu Consiliul Judeţean Maramureş 
privind disponibilitatea lor de a participa la  proiectarea întregului 
drum. 

 
Aici vreau sã fac câteva precizãri, în cadrul Comisiei economice au avut loc dezbateri, 

nu neapãrat contradictorii dar oricum pentru lãmurire şi s-a ajuns la concluzia cã trebuie în 
mod obligatoriu consultat Consiliul Judeţean Maramureş, dacã dumnealor pot sã participe la 
cofinanţare pentru cei 4 km şi ceva care traverseazã judeţul Maramureş, aici este drum 
judeţean. Sub aceastã rezervã s-a adoptat amendamentul în comisia economicã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte, Comisia de culturã. 
Alexandru Pugna:- consilier – 
Comisi de culturã a dat aviz favorabil cu urmãtorul amendament „Suplimentarea de 

fonduri pentru Complexul Muzeal judeţean Bistriţa-Nãsãud dupã prezentarea situaţiei de 
cãtre directorul acestei instituţii” 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte, Comisia de administraţie. 
Vasile Şomlea: - consilier – 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi Comisia de administraţie a avizat favorabil Proiectul 

de Hotãrâre în unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte, Comisia de urbanism. 
Popescu Grigore Dorin: - consilier – 
Comisia de urbanism întrunitã în şedinţa de lucru în data de 14 aprilie având în vedere 

toate prevederile din Legea 215/2001 are urmãtoarele amendamente: 
- se propune o modificare la anexa 2 în sensul care se solicitã introducerea la 

Cheltuieli curente, la lucrãri bituminoase DJ 172 de la Km 37+264 – 40+176 în Poienile 
Zãgrii. De asemenea se solicitã din nou repartizarea sumelor pe obiectivele care urmeazã sã 
fie scoase la licitaţie.În acest sens Proiectul de Hotãrâre primeşte aviz nefavorabil. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte, vã rog înscrieri la discuţii, domnule Suciu Daniel.  
Daniel Suciu: - consilier – 
În primul rând aş vrea sã-mi susţin amendamentul, nu voi susţine pe cel vizavi de 

Muzeu pentru cã este domnul Marinescu aici şi o va face dânsul. Eu vroiam sã mã refer la 
amendamentul meu care priveşte sã alocãm o sumã de bani pentru întocmirea 
documentaţiei tehnice pentru drumul Uriu limitã judeţ Maramureş. Am vãzut pe proiectul de 
buget al Consiliului Judeţean este un proiect similar care priveşte tronsonul Ilva Micã judeţul 
Suceava, anterior în anumite şedinţe discutam despre nevoia de a deschide judeţul indiferent 
în ce direcţie am face-o, discutãm inclusiv de aprobarea acelui împrumut şi sã stabilim noi 
ulterior care ar fi destinaţia banilor pe acel împrumut. Mi se pare oportun, nu este o sumã 
foarte mare, mi se pare oportun din moment ce dãm bani pentru proiectare pe un tronson 
foarte greu cum este cel de la Ilva Micã judeţul Suceava, sã dãm bani pentru un proiect 
asemãnãtor cu privire la drumul Uriu, Spermezeu, Lunca Borlesei, Târlişua, Maramureş. Am 
propus o sumã similarã de 472 mii lei cu asentimentul dumneavoastrã nu este o cheltuialã 
mare iar în eventualitatea în care acel acord de principiu cu privire la împrumut se va 
materializa sã fim pregãtiţi sã susţinem şi acest tronson de drum. Vã mulţumesc. Şi dupã 
aceea mai am şi amendamentul dar când ajungem la lista de drumuri. Vã mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Altcineva dintre dumneavoastrã? Domnule Mureşan? 
 
Mureşan Mihail: - consilier – 
Tot la anexa 1, aş vrea sã vin încã cu un amendament. Vãd cã la Spitalul Judeţean şi 

în anii trecuţi am venit cu fonduri şi cu sume substanţiale în defavoarea Serviciului de 
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Ambulanţã, deci propun ridicarea sumei de la 300 mii la 500 mii în cuantumul Serviciului de 
Ambulanţã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Altcineva dintre domnii consilieri care doreşte sã ia cuvântul pentru acest Proiect de 

Hotãrâre? Domnul Deneş. 
 Deneş Ioan: - consilier – 

 Deci dacã nu mai sunt discuţii legate de anexa 1 am sã fac câteva referiri legate de 
anexa 2. Fãcând parte din Comisia de urbanism ca şi colegii mei am dat aviz nefavorabil 
datoritã solicitãrii insistente pe care noi am fãcut-o în cadrul comisiei prin care am solicitat ca 
aceste sume prin care se dau generic pe capitole B, C şi aşa mai departe sã fie defalcate pe 
obiectivele care ni s-au pus, sau mã rog aferente pe aceste capitole pe care dumneavoastrã 
le-aţi precizat aici. Atât la şedinţa care am fãcut-o înainte de ordinarã care trebuia sã fie 
sãptãmâna trecutã cât şi acuma nu ni s-au pus la dispoziţie aceste defalcãri, justificat sau 
nejusticat asta este o altã discuţie, precizarea care s-a fãcut a fost cã nu se cunoaşte suma 
estimativã a viitoarei licitaţii care se va organiza pe aceste obiective. Drept urmare 
propunerea mea este urmãtoarea, chiar dacã aceastã anexã va fi votatã propun urmãtorul 
amendament: 

- nu se poate aloca nici un leu pe aceste obiective, fãrã ca  sumele pe aceste 
obiective sã fie discutate în cadrul Consiliului Judeţean; 
Pentru cã dacã le vom aproba aşa generic pot sã existe discuţii, nu înseamnã cã se va face 
aşa, pot sã existe discuţii prin care sã se spunã cã aceste sume s-au repartizat în mod 
subiectiv. Deci acesta este amendamentul care îl fac atât pentru alocãrile de fonduri pentru 
întreţinere îmbrãcãminţi asfaltice, cât şi pentru întreţinere drumuri pietruite, precum şi punctul 
74, 75 refacere dupã calamitãţi prag de fund pe Valea Ilişua şi refacere dupã calamitãţi 
apãrare de mal pe DJ 172 G. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Da, altcineva dintre dumneavoastrã? Domnule Marinescu.  
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
În legãturã cu ce spunea domnul consilier Deneş Ioan şi domnul Dorin Popescu, vreau 

sã vã spun cã varianta aceasta cu alocarea sumei totale pentru o anumitã categorie de 
lucrãri am introdus-o noi din 2005 – 2006, domnul Sighiartãu vãd cã îşi aduce aminte şi 
domnul Rusu de altfel şi ceilalţi consilieri, datoritã unei experienţe triste. Dacã punem cifra în 
dreptul localitãţi cu lucrarea respectivã atât vine şi firma cu ea 200 milioane, 200 milioane 
oferteazã toţi. Atunci dacã aceste lucrãri se scot la licitaţie ofertanţii care sunt întotdeauna 
mai mulţi fac o licitaţie corectã. Deci sunt de pãrere cã trebuie sã mergem pe varianta 
propusã pentru cã este necesar. În legãturã cu lista sigur cã sunt lucrãrile curente sunt 
lucrãrile de investiţii cu alocãri de sume dupã pãrerea mea rezonabile sigur cã va trebui sã 
ţinem seama totuşi şi de ce s-a alocat anterior inclusiv prin fondul de rulment ce mai vine pe 
577 dar astea sunt chestiuni pe care le putem aborda acum sau dupã licitaţie pentru cã dupã 
licitaţie experienţa ne spune pentru cã anul trecut în aprilie am fãcut licitaţia şi tot în aprilie 
am fãcut şi o rectificare ne rãmân bani de la sumele acestea care pot fi redistribuite, deci se 
mai pot ajusta. În legãturã cu solicitarea care s+a fãcut în numele Muzeului Judeţean vreau 
sã vã fac o precizare, atunci când am întocmit Proiectul de buget am ţinut seama de 
precizãrile care le-a fãcut premierul şi am solicitat din start cu 10% mai puţin pentru anul 
acesta, mergând pe ideea cã toatã lumea face acest lucru. Ulterior dintr-o neconcordanţã de 
relaţii şi de neînţelegeri ni s-a prezentat o situaţie de lucrãri pe care o am aici, lucrãri 
efectuate la Nãsãud şi neplãtite în 2008 de circa 330 mii lei, deci 3 miliarde şi ceva, deci o 
sumã pe care vã rog sã fiţi de acord sã o gãsim undeva sã o suplimentãm pentru cã este o 
lucrare efectuatã. În condiţiile în care în mai se preconizeazã de zilele Nãsãudului sã 
deschidem o secţie a Muzeului, o redeschidem pentru vizitare şi sã vedem ce se mai poate 
face anul acesta în continuare ca lucrãri pe care Nãsãudul le aşteptã de cel puţin 10-15 ani. 
Este o sumã pe care o solicit ca suplimentare la ce s-a alocat şi nu fac cu rãutate precizarea 
cã dintre toate unitãţile de culturã doar Muzeului i s-a dat mai puţin decât a cerut. Este o 
solicitare rezonabilã şi cred cã putem permite, şi dumneavoastrã puteţi permite sã o 
acoperiţi. În rest repet lucrãrile sunt aşa cum sunt prezentate. Mulţumesc. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Am vãzut. Eu sunt personal de acord dar sã-mi spuneţi de unde? La momentul actual 

nu este de unde eu sunt de acord sã rectificãm poziţia Muzeului Judeţean, aveţi dreptate ce 
aţi spus este mai puţin decât anul trecut, este normal sã plãtim ceea ce s-a fãcut anul trecut, 
dar de unde luãm? Asta este problema. Numai puţin cã poate propune domnul consilier 
Marinescu. Eu am înţeles cã la anexa 2 sunteţi de acord aşa cum este trecutã ea şi mi se 
pare o propunere pertinentã pentru cã este vorba şi de experienţa dumneavoastrã şi ştiţi cât 
este de bine şi cum se fac licitaţiile. O licitaţie este bine sã se facã legal şi sã nu fie avansate 
sumele pentru a putea sã se facã anumit trafic sau mã rog sã se îngreuneze realizarea lor. 

Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Apropo de experienţa vreau sã vã reamintesc cã acum 3 ani ne-aţi spus de unde sã 

luãm banii, „ luaţi de la Consiliul Judeţean”. Asta era formula lui Ilieşi Sabin. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Pãi luãm de la consilieri dacã vreţi. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Nu e o glumã, nu e o glumã. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule consilier Suciu Daniel. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Domnule preşedinte stimaţi colegi, încã odatã ne auzim. Alaltãieri când am participat la 

şedinţa de comisie nu ştiam de ultima şedinţã de Guvern şi de alocarea din 8 aprilie pe 
Hotãrârea de Guvern 577. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule consilier, vã opresc pentru cã nu face obiectul Hotãrârea 577 a Proiectului de 

Hotãrâre pe care îl avem în faţã, vã rog pe chestiune sã vorbiţi. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Pe chestiune. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Repet, Ordonanţa 577 nu face obiectul acestui Proiect de Hotãrâre. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Domnule preşedinte existã suprapuneri cu tronsoane de drum, pe care noi ca şi 

Consiliu Judeţean ni le propunem sã finanţãm anumite lucrãri se suprapun cu tronsoane prin 
care Guvernul a dat bani alaltãiri. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule consilier, vã rog sã mã ascultaţi, o singurã datã se ia cuvântul scrie în 

Regulament pe un Proiect de Hotãrâre, e a doua oarã când interveniţi, dacã dumneavoastrã 
doriţi sã completaţi cu privire la Proiectul de Hotãrâre pe care discutãm da, dar dacã nu sunt 
obligat sã vã tai cuvântul. 

Daniel Suciu: - consilier – 
Nu înţeleg de ce vã deranjeazã cã vã spun cã pe anumite tronsoane ... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Nu mai spuneţi, cã spuneţi prea mult. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Pãi asta este problema cã spun prea mult. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Spuneţi prea multe lucruri care sunt paralele cu ordinea de zi şi riscaţi sã se producã 

un curent foarte puternic prin dechiderea gurii când nu este alimentatã cum se cuvine. Vã rog 
foarte mult sã discutaţi la obiect.  

Daniel Suciu: - consilier – 
M-am prins, e alimentatã cu documente. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
V-aţi prins greşit. 
Daniel Suciu: - consilier – 
E alimentatã cu documente. 150 de miliarde se duc pe drumuri şi noi acuma venim pe 

anumite tronsoane sã dãm bani tot pentru... 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vorbiţi sã audã televiziunea, deşi este pe lângã. Dacã mai continuaţi vã tai cuvântul. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Domnule preşedinte, dumneavoastrã mi-aţi dat cuvântul lãsaţi-mã sã vorbesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule dumneata nu înţelegi româneşte? Ai terminat facultatea de litere mi se pare, 

te rog sã discuţi la subiect şi sã respecţi Regulamentul. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Respect Regulamentul, mi-aţi dat cuvântul lãsaţi-mã sã termin. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
La chestiune. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Pãi stabiliţi dumneavostrã cã dacã eu vorbesc ..... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Dacã sunt alte înscrieri la cuvânt? Vã rog domule le director Tiniş sã ne gândim de 

unde luãm suma necesarã Muzeului, sã facem aceastã nu neapãrat reparaţie, completare ca 
Muzeul Judeţean sã aibã o sumã care sã-i permitã sã funcţioneze în condiţii normale şi v-aş 
ruga dacã v-aţi gândit sã o faceţi acuma sã vã dãm cuvântul sã spuneţi acuma. 

Viorel Tiniş: - director economic – 
O soluţie ar fi pentru cã suntem în perioadã de crizã şi nu este primul an când nu am 

avut acea rezervã bugetarã, sã anulãm rezerva bugetarã sã punem la Muzeu. Deci Legea 
spune pânã la, nu e obligatoriu sã avem acea rezervã în condiţiile speciale în care suntem.  

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Ca sã vedeţi cã suntem flexibili şi ne pasã şi de aceastã instituţie facem modificarea 

respectivã şi suplimentãm bugetul Muzeului cu suma pe care dumneavoastrã aţi solicitat-o. 
Altcineva dintre domnii consilieri dacã doresc sã ia cuvântul? Da domnule Deneş, vã 

rog. 
 Deneş Ioan: - consilier – 

Am o rugãminte sã fie supus votului amendamentul pe care eu l-am fãcut legat de 
anexa 2. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Nu pot supune votului, eu o sã supun votului Proiectul de Hotãrâre al preşedintelui. 

 Deneş Ioan: - consilier – 
Domnule preşedinte, eu am fãcut o propunere de amendament care.... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Şi eu o supun la vot sau nu o supun la vot. 
Deneş Ioan: - consilier – 
Pãi cum sã nu o supuneţi la vot? 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Eu sunt preşedintele Consiliului Judeţean ţin sã vã amintesc dacã aţi uitat cumva. 

Domnule Mureşan poftiţi. 
Mureşan Mihail: - consilier – 
Domnule preşedinte am fãcut şi eu un amendament, vizavi de Staţia de Ambulanţã. 

Tot aşa cum aţi gãsit bani pentru Muzeul Judeţean vã rog sã gãsiţi suma respectivã de 200 
mii şi pentru Serviciul de Ambulanţã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Un singur rãspuns sunt dator sã vi-l dau, este vorba de Proiectul DJ 172 care face 

legãtura cu Maramureşul. Pot sã vã spun cã acest Proiect de Hotãrâre se aflã pe lista 
proiectelor ADR , proiecte care n-au fost plafonate şi limitate. Sã pun din nou în discuţie, aşa 
cum am obţinut finanţare pentru DJ 151 care a fost respins de 4 ori şi am reuşit sã-l punem 
în acţiune, aşa vom reuşi sã facem şi cu acest drum.  

Trebuie sã ne gândim şi la resursele financiare pe care le putem atrage şi nu neapãrat 
la resursele proprii ale Consiliului Judeţean. Prin urmare eu vã supun la vot varianta 
preşedintelui. 

Cine este pentru, împotrivã, abţineri?  
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Vã rog sã numãraţi domnule secretar. Repet cu suplimentarea la Muzeu. 
Cu 19 voturi „ pentru” şi 11 voturi „împotrivã” s-a aprobat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Dacã între timp s-au terminat buletinele de vot şi putem trece la nominalizarea 

domnilor consilieri în comisiile de specialitate? Sunt gata, da? Da trecem la vot. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Doamnelor şi domnilor consilieri, un moment de atenţie vã rog. Propun sã mergem cu 

toate buletinele odatã în ordinea în care vã citesc de pe tabelul nostru. 
 
Domnul Rusu Liviu Mihai 
Domnul Luca Iancu Mihai 
Domnul Bumbu Mihai Adrian 
Domnul Ani Dionisie 
Domnul Coc Dorel Alexandru   
Domnul Ciocan Doru 
Domnul Cristea Daniel Alin 
Domnul Deneş Ioan 
Domnul Jauca Alexandru 
Domnul Marc Vasile 
Domnul Marinescu Gheorghe 
Domnul Miclea Emil  
Domnul Moldovan Andrei Valentin 
Doamna Moldovan Doris - lipseşte 
Domnul Moldovan Petru 
Domnul Moldovan Vasile Adrian  
Domnul Mureşan Mihail  
Domnul Neamţu Dorin     
Domnul Parasca Constantin   
Domnul Peter Luca    
Domnul Pop I. Gheorghe   
Domnul Popescu Grigore Dorin   
Domnul Pugna Alexandru   
Doamna Sãsãrman Monica 
Domnul Sighiartãu Ioan 
Domnul Şomlea Vasile Adrian 
Domnul Stan Iuga Nicolae   
Domnul Suciu Vasile Daniel   
Domnul Szanto Arpad   
Domnul Vãsieş Lucian 
 Domnul Vlad Anton   
  
Rog comisia de validare sã numere buletinele.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule preşedinte al comisiei de validare vã rog sã daţi citire rezultatului votului. 
Moldovan Andrei Valentin: - consilier ( preşedinte al comisiei de validare) – 
Pentru Comisia de buget-finanţe; 

- voturi exprimate 30 
- voturi nule 1 
- Stan Iuga Nicolae 21 voturi pentru, 8 voturi împotrivã 
- Miclea Emil 23 voturi pentru, 6 voturi împotrivã 
- Neamţu Dorin 23 voturi pentru, 6 voturi împotrivã 

Comisia de Culturã: 
- voturi exprimate 30 
- voturi nule 1 
- Parasca Cristian Constantin 20 voturi pentru, 9 voturi împotrivã 
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- Ciocan Doru 20 voturi pentru, 9 voturi împotrivã 
- Cristea Daniel Alin 23 voturi pentru, 6 voturi împotrivã 

Comisia de Urbanism: 
- voturi exprimate 30 
- voturi nule 1 
- Marinescu Gheorghe 21 voturi pentru, 8 voturi împotrivã 

 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Toţi consilierii au primit numãrul de voturi necesar pentru a fi membrii în comisiile pe 

care le-au dorit, care le-au solicitat şi în care au dorit sã activeze. 
Mergem mai departe la  Proiectul de Hotãrâre privind desemnarea unui consilier 

judeţean ca membru în Consiliul de Administraţie al Casei de Asigurãri de Sãnãtate 
Bistriţa-Nãsãud. Vã rog sã faceţi propuneri. Domnule Luca Iancu Mihai. 

Luca Iancu Mihai : - vicepreşedinte – 
Propun pentru casa de Asigurãri de Sãnãtate pe domnul consilier Marc Vasile. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Alte propuneri? Dacã alte propuneri nu sunt rog sã se consemneze şi sã se trecã la 

completarea buletinelor de vot. 
Trecem la urmãtorul proiect Proiect de Hotãrâre privind desemnarea unor 

reprezentanţi ai Consiliului Judeţean  Bistriţa-Nãsãud  în Autoritatea Teritorialã de 
Ordine Publicã. 

Luca Iancu Mihai : - vicepreşedinte – 
Dacã îmi permiteţi domnule preşedinte. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule Luca Iancu Mihai, vã rog. 
Luca Iancu Mihai : - vicepreşedinte – 
Propun pentru completarea ATOP-ului pentru cele douã locuri pe domnul consilier 

Moldovan Andrei Valentin şi pe domnul consilier Ani Dionisie. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule Vlad Anton. 
Vlad Anton: - consilier – 
Domnule preşedinte mã vãd pus într-o situaţie delicatã. La şedinţa din urmã am fost 

ales în ATOP şi aş vrea sã mã retrag pentru cã vreau sã candidez la LDP întrucât 
specialitatea mea este de drumuri, sunt inginer proiectant atestat de drumuri forestiere.  

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Nu este incompatibilitate dar dacã dumneavoastrã doriţi sã lãsaţi un alt coleg al 

dumneavoastrã sã aceadã la aceastã funcţie. 
Vlad Anton: - consilier – 
Da.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Atunci îl rog pe domnul Coc Dorel Alexandru sã facã altã nominalizare. 
Coc Dorel Alexandru: - consilier – 
Îl propun pe domnul Ioan Deneş la ATOP. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã rog sã treceţi pe buletinele de vot. Domnule Suciu Daniel vã rog. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Credeam data trecutã cã se respectã acea prevedere care spune cã toate grupurile 

politice din Consiliul Judeţean vor avea reprezentanţi. M-am bucurat data trecutã când aţi 
lãsat locuri libere fiind deja validaţi 2 consilieri de la PDL şi 2 consilieri de la PNL, credeam cã 
ne-aţi lãsat nouã grupului de la PSD cele douã locuri şi vãd cã v-aţi rezgândit. Eu oricum din 
partea grupului PSD îl propun pe domnul Szanto Arpad şi pe domnul Pop Gheorghe. Şi vã 
reamintesc, nu ştiu dacã are vreo relevanţã cã aşa şi prevede legea, toate grupurile de 
consilieri sã fie reprezentate. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
O sã vã dãm rãspuns la atitudinea dumneavoastrã cã anul trecut deşi puteam sã 

amânãm reprezentanţii în AGA la LDP au fost lãsaţi şi au fost în exclusivitate numai de la 
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PSD. Da mergem mai departe vã rog sã faceţi propunerile. Nu e nevoie de replicã pentru cã 
ceea ce am spus este adevãrat. Replica vã rog sã o ţineţi pentru dumneavoastrã. 

Mergem mai departe la Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea contului de 
execuţie bugetarã pe anul 2008. Rog preşedintele comisiei economice sã ia cuvântul. 

Vlad Anton: - consilier – 
Domnule preşedinte, domnilor colegi, comisia economicã întrunitã în 13 aprilie 2009 a 

avizat favorabil Proiectul de Hotãrâre în forma prezentatã de iniţiator. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte Vlad Anton. Comisia de culturã, domnule Pugna 

Alexandru, vã rog. 
Alexandru Pugna:- consilier – 
Comisia de culturã a dat aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Comisia de administraţie, domnule Şomlea Vasile. 
Vasile Şomlea: - consilier – 
Comisia de administraţie a dat aviz favorabil în unaimitate Proiectului de Hotãrâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Comisia de Urbanism, domnule Popescu Grigore 

Dorin. 
Popescu Grigore Dorin: - consilier – 
Aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc mult. Vã rog dezbateri. Dacã nu doreşte nimeni sã ia cuvântul supun 

votului Proiectul de Hotãrâre. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 

* 
Proiect de Hotãrâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli a 

organigramei şi statului de funcţii pentru Societatea Comercialã “AQUABIS” S.A 
Bistriţa-Nãsãud pe anul 2009. Rog preşedintele comisiei economice sã exprime avizul. 

Vlad Anton: - consilier – 
Domnule preşedinte, domnilor colegi comisia economicã în aceeaşi zi s-a întrunit şi a 

avizat favorabil Proiectul de Hotãrâre în forma prezentatã de iniţiator. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Comisia de administraţie. 
Vasile Şomlea: - consilier – 
Comisia de administraţie a avizat favorabil Proiectul de Hotãrâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte, dacã sunt luãri de poziţie, luãri de cuvânt? Nu sunt, 

atunci supun aprobãrii şi acest Proiect de Hotãrâre. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 

* 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mergem mai departe. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea Planului de Analizã şi 

Acoperire a Riscurilor din Judeţul Bistriţa-Nãsãud. Domnule preşedinte al comisiei de 
administraţie vã rog.  

 
 
Vasile Şomlea: - consilier – 
Comisia de administraţie publicã a avizat favorabil în unanimitate acest Proiect de 

Hotãrâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
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Vã mulţumesc. Luãri de cuvânt? Nu sunt? Atunci supun aprobãrii şi acest Proiect de 
Hotãrâre. 

Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Trecem mai departe. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea Listei proiectelor 

prioritare propuse pentru acordarea de fonduri de la bugetul de stat prin bugetul 
Ministerului Internelor şi Reformei Administrative. Domnul preşedinte al comisiei 
economice Vlad Anton. 

Vlad Anton: - consilier – 
Domnule preşedinte, domnilor colegi aviz favorabil al comisiei economice exprimat în 

13 aprilie 2009, pentru acest proiect în forma prezentatã de iniţiator. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte, Comisia de urbanism, domnule preşedinte Popescu 

Grigore Dorin. 
Popescu Grigore Dorin: - consilier – 
Aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc frumos. Comisia de administraţie domnule Şomlea? 
Vasile Şomlea: - consilier – 
Aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc. Luãri de cuvânt? Vã rog domnule Marinescu. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Aici la punctul 4 la comuna Cetate, aveţi ca propunere reţele de electrificat, acestea 

intrã în atribuţiile autoritãţilor locale nu pot fi finanţate din program guvernamental. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Asta a cerut Ministerul, asta am dat şi asta aprobãm, dacã a greşit Ministerul 

Administraţiei şi Internelor nu este din culpa noastrã. Domnul Moldovan Vasile este aici?  
Moldovan Vasile: – şef serviciu – 
Bugetul de stat, Consilii locale şi alte surse. În cazul acesta este de la Bugetul de stat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumim. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Deci acţiunea aceasta de electrificare se face tot prin Electrica, nu? 
Moldovan Vasile: – şef serviciu – 
Nu e obligatoriu. Doar sistemul de licitaţii se face sub egida Electrica. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Ministerul Administraţiei şi Internelor nu va da banii Societãţii Comerciale Electrica, va 

aloca banii localitãţilor. 
Moldovan Vasile: – şef serviciu – 
Exact. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Ordonatorilor de credite. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Bine ar fi sã fie aşa. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Dacã mai sunt alte întrebãri dacã nu supun votului şi acest Proiect de Hotãrâre. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Trecem mai departe Proiect de Hotãrâre privind aprobarea Proiectului de 

Strategie Judeţeanã a Direcţiei Generale de Asistenţã Socialã şi Protecţia Copilului 
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Bistriţa-Nãsãud  pentru perioada 2009-2013. Domnule preşedinte al Comisiei de 
administraţie aveţi cuvântul. 

Vasile Şomlea: - consilier – 
Comisia de administraţie a dat aviz favorabil acestui Proiect de Hotãrâre în forma 

prezentatã de iniţiator. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Discuţii, luãri de cuvânt, vã rog. Nu sunt? Supun aprobãri şi acest Proiect de Hotãrâre. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Proiect de Hotãrâre privind renunţarea Consiliului Judetean Bistriţa-Nãsãud la 

dreptul de administrare a unui imobil proprietate publicã a statului. Domnule preşedinte 
al Comisiei de administraţie. 

Vasile Şomlea: - consilier – 
Aviz favorabil din parte Comisiei de administraţie pentru acest Proiect de Hotãrâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule Şomlea. Domnule preşedinte al Comisiei Economice, domnule 

Vlad Anton. 
Vlad Anton: - consilier – 
Aviz favorabil domnule preşedinte. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc. Discuţii? Nu sunt? Supun aprobãri şi acest Proiect de Hotãrâre. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Proiect de Hotãrâre privind darea în administrare a unui imobil din domeniul 

public al judeţului. Avizul Comisiei de administraţie? 
Vasile Şomlea: - consilier – 
Aviz favorabil din parte Comisiei de administraţie. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule Şomlea. Vã rog avizul Comisiei economice. 
Vlad Anton: - consilier – 
Aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc frumos. Dezbateri? 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Am un amendament. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule consilier Marinescu vã ascult. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Este o solicitare mai veche a jandarmilor. Au probleme pentru cã spaţiul în care 

funcţioneazã acuma este revendicat, cererea lor este justificatã şi veche. Vreau însã sã vã 
informez domnule preşedinte şi domnilor consilieri cã spaţiul pe care îl cer ei aparţine 
Consiliului Judeţean din 2003 cred şi este ocupat de instituţii şi unitãţi ale Consiliului 
Judeţean. În plus nu cred cã jandarmii pot sã fie campaţi aici pentru cã sunt mulţi, au maşini, 
au utilaje. Solicitarea lor este justificatã, îndreptãţitã. V-aş propune domnule preşedinte, dacã 
nu aţi fost pânã acum acolo, sã amânaţi aceastã hotãrâre şi sã mai gândiţi o astfel de 
renunţare pentru cã repet, acolo sunt 5 unitãţi ale noastre, este Inspectoratul pentru Situaţii 
de Urgenţã, este Centrul Militar, sunt Veteranii de rãzboi şi alte unitãţi care ţin toate de 
Consiliul Judeţean. În plus sapaţiul acela este insuficient pentru armatã. Eu am fãcut cu ei în 
urmã cu doi ani cred, o vizitã la locul cu pricina şi am constatat cu toţii cã nu putem bãga 
jandarmii acolo din lipsã de spaţiu. Repet jandarmii prin comandantul lor au imperioasã 
nevoie de un alt spaţiu dar nu ãsta este cel de care au nevoie, plus cã noi nu ştim ce sã 
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facem cu ei, cu ai noştrii. Nu aş vrea însã sã se creadã cã am o dorinţã pe care am 
promovat-o sau am pãstrat-o, sau am enunţat-o acum doi ani şi insist acuma asupra ei. Am 
vãzut acele spaţii camerã cu camerã, nu putem sã-i transferãm pe ai noştrii de acolo şi sã 
aducem pe alţii. Plus cã întotdeauna am fãcut observaţia aceasta şi atunci, domnul Moldovan 
îşi aduce aminte cu siguranţã, atunci era primar, am spus primãria municipiului poate sã se 
implice sã caute un spaţiu pentru jandarmi, acesta nu este suficient de aici. Dar mã rog 
dumneavoastrã hotãrâţi.  

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã rog atâta timp cât aici discutã domnul consilier, dumneavoastrã în salã cei prezenţi 

sã nu vorbiţi, dacã se mai întâmplã o sã vã invit sã o faceţi afarã. Domnul consilier ia 
cuvântul aici şi dezbat problemele care sunt inserate pe ordinea de zi. Acolo spaţiul despre 
care discutãm nu este ocupat decât în proporţie de 10%, nu putem permite în continuare 
sunt nişte costuri foarte mari de întreţinere a clãdirii sã ţinem acolo 10 % grad de ocupare. 
Sigur cã nu ar fi şi nu este formula idealã dar dacã nu avem altceva ce sã facem? 
Comandantul şi conducerea Jandarmeriei, acceptã spaţiul respectiv prin urmare îl vom da 
aşa cum am hotãrât în acest Proiect de Hotãrâre, dacã dumneavoastrã îl veţi vota şi vom 
vedea ulterior ce mãsuri vom putea lua ca acele servicii sã funcţioneze normal, dar la ora 
actualã pot funcţiona nu în simbiozã dar în condiţii normale în acea clãdire, toate instituţiile 
pe care le-am nominalizat care sunt acum chiriaşi şi cel pe care astãzi dacã îl vom aproba va 
fi şi el nu chiriaş dar proprietar, adicã în administrare. Alte luãri de cuvânt? Propun aprobãrii. 

Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu 29 de voturi „ pentru” şi 1 abţinere (Gheorghe Marinescu) s-a aprobat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Trecem mai departe Proiect de hotãrâre privind darea în folosinţã gratuitã a unui 

imobil. Comisia de administraţie. 
Vasile Şomlea: - consilier – 
Aviz favorabil din parte Comisiei de administraţie. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Preşedintele Comisiei economice, domnul Vlad Anton, 

vã rog. 
Vlad Anton: - consilier – 
Aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Dacã sunt luãri de poziţii, înscrieri la cuvânt vã rog. 

Dacã nu supun votului. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Am rugãmintea sã facem desemnare şi pentru împuterniciţii Consiliului Judeţean, la 

Lucrãri Drumuri şi Poduri precum şi la Consiliul de administraţie Aquabis şi vom merge cu 
patru buletine în cabinã, vom vota ca sã meargã mai repede. Propuneri pentru desemnarea 
reprezentanţiilor la Lucrãri Drumuri şi poduri domnule Luca Iancu vã rog. 

Luca Iancu Mihai : - vicepreşedinte – 
Pentru Lucrãri Drumuri şi Poduri propun urmãtoarele persoane: 

- Miclea Emil 
- Iancu Luca Mihai 
- Jauca Alexandru 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc, alte propuneri? Domnule Suciu Daniel. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Domnul Gheorghe Marinescu şi subsemnatul (Suciu Daniel). 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc, alte propuneri? Partidul Naţional Liberal? 
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Bumbu Mihai: - consilier – 
 Din partea Partidului Naţional Liberal Propun pe domnul Coc Dorel şi pe domnul Vlad 
Anton. 

Luca Iancu Mihai : - vicepreşedinte – 
Pentru Aquabis propun urmãtoarele persoane: 

- Iliescu Florin 
- Moisil Filip 
- Ilieşi Sabin 
- Şandru Ioan 

Luca Iancu Mihai : - vicepreşedinte – 
Mulţumesc domnule vicepreşedinte. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Domnul Şandru e de drept. La drumuri cred cã vicepreşedinţii nu au voie. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule Coc Dorel. 
Coc Dorel Alevandru: - consilier – 
Pentru Aquabis am douã propuneri: 

- Drãgan Petru 
- Hãşmãşan Doru. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc, vã rog sã întocmiţi buletinele de vot. Domnule Daniel Suciu. 
Daniel Suciu: - consilier – 

- Grigore Berinţan 
- Bogdan Miholca 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã rog sã consemnaţi şi sã completaţi buletinele de vot. Dacã celelalte douã buletine 

au fost completate? 
 Deneş Ioan: - consilier – 

Domnule preşedinte dacã poate secretariatul sã ne spunã câţi membrii trebuie votaţi la 
ATOP, la Drumuri , La Aquabis ca sã nu existe confuzii. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnul secretar, persoana autorizatã care din punct de vedere legal vã poate da 

rãspunsul. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
La ATOP 3 membrii, La Casa de asigurãri 1 membru, La lucrãri Drumuri şi Poduri 5 

membrii, la Aquabis 7 din care directorul general face parte de drept, directorul general 
domnul Şandru Ioan. Reprezentantul Finanţelor era de drept în condiţiile în care era Regie 
autonomã, şi atunci a funcţionat Consiliul de administraţie acum e Societate Comercialã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Reprezentanţii au un nume şi numele lor trebuie sã aparã pe un act care sã valideze 

numele lor într-un anumit consiliu. Cred cã sunteţi de acord. 
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domilor colegii v-aş ruga sã vã terminaţi comentarile şi sã trecem la vot. Comisia 

tehnicã vã rog sã vã intraţi în atribuţiuni. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Sunt patru buletine de vot. 
 
Domnul Rusu Liviu Mihai 
Domnul Luca Iancu Mihai 
Domnul Bumbu Mihai Adrian 
Domnul Ani Dionisie 
Domnul Coc Dorel Alexandru   
Domnul Ciocan Doru 
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Domnul Cristea Daniel Alin 
Domnul Deneş Ioan 
Domnul Jauca Alexandru 
Domnul Marc Vasile 
Domnul Marinescu Gheorghe 
Domnul Miclea Emil  
Domnul Moldovan Andrei Valentin 
Doamna Moldovan Doris - lipseşte 
Domnul Moldovan Petru 
Domnul Moldovan Vasile Adrian  
Domnul Mureşan Mihail  
Domnul Neamţu Dorin     
Domnul Parasca Constantin   
Domnul Peter Luca    
Domnul Pop I. Gheorghe   
Domnul Popescu Grigore Dorin   
Domnul Pugna Alexandru   
Doamna Sãsãrman Monica 
Domnul Sighiartãu Ioan 
Domnul Şomlea Vasile Adrian 
Domnul Stan Iuga Nicolae   
Domnul Suciu Vasile Daniel   
Domnul Szanto Arpad   
Domnul Vãsieş Lucian 
 Domnul Vlad Anton  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Un pic de linişte stimaţi colegi ca preşedintele comisiei de validare sã exprime 

rezultatul voturilor.  
Moldovan Andrei Valentin: - consilier ( preşedinte al comisiei de validare) – 
S-a votat în felul urmãtor, pentru Casa de Asigurãri de Sãnãtate 

- total voturi – 30 
- valabil exprimate – 29 
- voturi nule – 1 
- voturi pentru Marc Vasile - 21 
- voturi împotrivã – 8 

Pentru ATOP  
- total voturi 30 
- voturi valabile – 30 
- Moldovan Andrei 16 voturi pentru, 14 voturi împotrivã 
- Ani Dionisie 17 voturi pentru, 13 voturi împotrivã 
- Deneş Ioan 22 voturi pentru, 8 voturi împotrivã 
- Szanto Arpad 12 voturi pentru, 18 voturi împotrivã 
- Pop Gheorghe 12 voturi pentru, 18 voturi împotrivã 

Au întrunit numãrul necesar de voturi, Deneş Ioan, Moldovan Andrei şi Ani Dionisie.  
Pentru Lucrãri Drumuri şi Poduri 

- total voturi - 30 
- voturi valabile – 30 
- Miclea Emil 18 voturi pentru, 12 voturi împotrivã 
- Luca Iancu Mihai 16 voturi pentru, 14 voturi împotrivã 
- Jauca Alexandru 19 voturi pentru, 11 voturi împotrivã 
- Marinescu Gheorghe 9 voturi pentru, 21 voturi împotrivã 
- Suciu Daniel 12 voturi pentru, 18 voturi împotrivã 
- Coc Dorel Alexandru 19 voturi pentru, 11 voturi împotrivã 
- Vlad Anton 19 voturi pentru, 11 voturi împotrivã 
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Au întrunit numãrul necesar de voturi Miclea Emil, Luca Iancu, Jauca Alexandru, Coc 
Dorel şi Vlad Anton. 
Pentru Societatea Comercialã Aquabis 

- total voturi - 30 
- voturi valabile – 30 
- Iliescu Florin 20 voturi pentru, 10 voturi împotrivã 
- Moisil Filip 17 voturi pentru, 13 voturi împotrivã 
- Ilieşi Sabin 19 voturi pentru, 11 voturi împotrivã 
- Şandru Ioan 25 voturi pentru, 5 voturi împotrivã 
- Drãgan Petru 14 voturi pentru, 16 voturi împotrivã 
- Hãşmãşan Doru 15 voturi pentru, 15 voturi împotrivã 
- Berinţan Grigore 9 voturi pentru, 21 împotrivã 
- Miholca Bogdan 9 voturi pentru, 21 împotrivã 

Au obţinut numãrul necesar de voturi Iliescu Florin, Moisil Filip, Ilieşi Sabin, Şandru 
Ioan. Rãmân 3 locuri neocupate. 
 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 

 Mulţumesc domnule preşedinte. Pentru Consiliul AGA pentru  cei care nu au întrunit 
voturile necesare le vom relua într-o şedinţa viitoare. 
Trecem mai departe la Proiectul de Hotãrâre privind modificarea şi completarea 
Hotãrârii Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud nr.13/2009, privind însuşirea modificãrii 
şi completãrii Hotãrârii Guvernului nr.905/2002 – atestarea domeniului public al 
judeţului Bistriţa-Nãsãud, precum şi a municipiului, oraşelor şi comunelor din judeţul 
Bistriţa-Nãsãud. Este un Proiect de Hotãrâre nou introdus, dacã sunt discuţii din partea 
Comisiei de urbanism sau a Comisiei de administraţie. Dacã ceilalţi colegi au de fãcut 
observaţii sau luãri de cuvânt ? dacã nu supun votului. 

Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi „ pentru” s-a aprobat 
 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Trecem mai departe la Proiectul de Hotãrâre privind alegerea unui vicepreşedinte. 
Vã rog propuneri. Domnule consilier Coc Dorel. 
Coc Dorel Alevandru: - consilier – 
Îl propun pe domnul consilier Mihai Bumbu. 
 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule consilier. Domnule Suciu Daniel. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Stimaţi colegi daţi-mi voie sã vã urez un Paşte fericit, mult succes în activitate şi pe noi 

vã rugãm frumos sã ne scuzaţi şi vã lãsãm sã alegeţi cu succes vicepreşedintele. Vã 
mulţumim frumos şi sã ne vedem sãnãtoşi dupã sãrbãtori. 

 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Şi eu vã urez paşte fericit tuturor consilierilor ai Partidului Social Democrat care 

pãrãseşte sala dumneavoastrã şi familiilor dumneavoastrã şi mintea cea de pe urmã. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Dacã îmi daţi voie şi mie domnule. Vreau sã vã mulţumesc şi eu pentru modul cum aţi 

votat pentru mine pentru AGA la Drumuri, vreau sã vã reamintesc cã în ţarã nu mai sunt 
decât 5 unitãţi LDP şi cã dacã la acest lucru nu v-aţi gândit vã puteţi gândi de acum încolo. 
Am fãcut multe pentru Regia de Drumuri şi puteam face parte din acea AGA. Vã mulţumesc. 

 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc şi eu domnule consilier. Trecem la procedurã, completarea buletinelor 

de vot. Nu mai sunt alte propuneri pentru cã ai noştrii colegi de la Partidul Social Democrat 
au plecat noi ne însuşim propunerea domnului consilier Coc Dorel Alexandru. Pe cale de 
consecinţã vã rog sã întocmiţi buletinele de vot.  

Pânã atunci avem un punct Diverse şi dacã domni consilieri doresc sã ia cuvântul. 
Domnul consilier Moldovan Petru. 

 
Moldovan Petru: - consilier – 
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Mulţumesc domnule preşedinte. Eu doresc sã aduc în faţa Consiliului Judeţean pentru 
cã astãzi am discutat şi de Aquabis o chestiune foarte, foarte gravã şi pe care am dezbãtut-o 
mai mult în şedinţa de comisie. Este vorba de unitatea de la Cuşma de apeductul acela de 
Casa Izvoarelor unde şi domnul Şandru ne-a semnalat cã urmeazã sã deschidã noi izvoare 
pentru a putea sã se facã alimentarea cu apã în comuna Budacu de Jos respectiv sã se 
continue dar cã teama dânsului este cã într-un timp nu prea lung va rãmâne fãrã apã sau cu 
o cantitatea foarte micã de apã. Toate acestea sunt datoritã faptului cã se taie în continuare 
pãdure din zona de protecţie. Acuma eu cunosc chiar şi personal am discutat şi la Cuşma cu 
cei de acolo, cunosc foarte bine problema şi chiar aşa este. Acolo a fost o cãzãturã de vânt şi 
în urma acelei cãzãturi de vânt se continuã tãierea. Rugãmintea mea este ca sã se tragã un 
semnal de alarmã şi dacã este posibil acea zonã sã fie propusã şi sã aibã acelaşi regim ca şi 
zona Rodna unde sunt interzise tãierile. Sunt lucruri care ne stau la îndemânã sã le facem şi 
eu zic cã cu cât le facem mai repede cu atât este mai bine.  

 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Am înţeles domnule consilier. Altcineva? Domnule consilier Vlad Anton. 
Vlad Anton: - consilier – 
Pentru cã pe cât se pare am rãmas partidele de dreapta vreau sã abordez politic 

problema spusã de domnul consilier vizavi de protecţia pãdurii pentru cã noi vrem sã facem 
în România politicã de dreapta cu mãsuri de stânga. Modelele de dreapta din Europa 
Occidentalã sunt cam aşa: cel care deţine pãdurea vinde şi ia apa potabilã. Noi putem 
interzice proprietarului sã taie pãdurea dar îi dã cineva despãgubire pentru cã el protejeazã 
apa? De exemplu, apa din Lacul de acumulare Colibiţa este atât pentru alimentarea cu apã a 
oraşului Bistriţa şi a Vãii Bârgãului cât şi pentru producerea de energie electricã, ieftinã şi 
aducãtoare de profit. Asupra proprietarilor se fac presiuni sã nu taie pãdurea pentru a întârzia 
colmatarea lacului şi pentru a prelungi perioada de obţinere de profit. Netãind pãdurea 
proprietarii evident cã au un profit mai mic cheltuind bani cu paza şi aşa mai departe. În 
filozofia de dreapta Occidentalã şi nu numai de dreapta dar filozofia Occidentalã, cel care 
aduce un aport este rãsplãtit. Noi în România din pãcate nu am gãsit şi vã spun cã la nivel de 
ţarã nu existã aceastã cuantificare a funcţiilor pãdurii şi cele de protecţie ale solului, apei, 
aerului de recreere şi aşa mai departe. Asta nu înseamnã cã noi la Consiliul Judeţean nu am 
putea gãsi sã fim primii în ţarã sã gãsim o astfel de soluţie şi sã spunem cel care nu taie 
pãdurea ca sã protejeze izvoarele de apã pentru Bistriţa sã-i gãsim un leu pe an doi lei pe an 
sã cuantificãm şi atunci omul va prefera decât sã ia de douã ori într-o sutã de ani bani, sã ia 
în fiecare an o cotã micã dar constantã care sã-i vinã pentru aceste funcţii de protecţie. Deci 
nu numai cã-i respectãm proprietatea dar îi şi garantãm aceastã proprietate şi faptul cã 
facem acea îmbinare necesarã care este în interesul proprietarului şi în interesul comunitãţii. 
Nu putem interzice proprietarului pentru a profita numai noi de apa potabilã sau de energie. 
Trebuie sã avem profit toţi. 

 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Amândouã luãrile de poziţie sunt rezonabile şi nu e vorba numai de politica de dreapta 

e vorba şi de o politicã socialã în sensul cã Ministerul Mediului nu va putea el sã aloce 
fonduri de undeva pe lângã judecata mea, dar sã nu spun judecata mea cea mai înţeleaptã. 
Cel care vinde apã sã prindã un preţ pentru aşa ceva. Asta corectat an de an asigurã 
posibilitatea pieţei proprietarului de pãdure care protejeazã sursa de apã. Putem gândi putem 
scoate o hotãrâre la preţuri avem dreptul noi la Regia de apã şi putem sã-i dãm curs. Dar 
este o discuţie la diverse pe care o putem actualiza într-un viitor apropiat. 

Vlad Anton: - consilier – 
Îmi permiteţi? În cei 20 de ani trecuţi multe administraţii au plecat peste hotare, au 

vãzut modele au venit dar nu au mai fãcut nimic. Deci în 20 de ani nu am adus experienţa 
decât infimã. In Austria proprietarul pãdurii care vinde apa obţine bani mult mai mulţi din apa 
vândutã curatã decât din pãdure. Şi omul nu taie pãdurea pentru cã are profit din apa 
vândutã curatã. Ar trebui sã gândim pe viitor un astfel de model la noi. 

 
 
 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
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Şi aş mai adãuga încã ceva ce se întâmplã acum la reţelele de apã la lucrãrile noi 
pânã când nu se recepţioneazã şi nu se predã lucrarea regiei se foloseşte apa într-o veselie, 
adicã nu este contorizatã. Asta ce înseamnã? Risipã. Asta ţine un an sau chiar mai mult, 
pânã noi nu ne întâlnim în şedinţele ordinare nu luãm o hotãrâre oamenii folosesc şi nu 
plãtesc. Nu-i corect investiţia nu se amortizeazã, cineva beneficiazã fãrã sã plãteascã apa. 
Apa este adusã în casã şi omul nu plãteşte. Şi vã spun şi cred cã şi dumneavoastrã ştiţi cã 
sunt multe localitãţi unde se întâmplã acest lucru. Haideţi sã intervenim acolo unde ştim cã 
se întâmplã şi sã facem o hotãrâre prin care interzicem consumul de apã la lucrãrile noi pânã 
când ele se predau şi sã se plãteascã. Comuna sã aibã responsabilitatea vânzãrii pe bani a 
apei.  

Ioan Sighiartãu: - consilier – 
În legãturã cu Aquabisul. Eu am observat organigrama care este destul de stufoasã în 

ceea ce priveşte angajarea sau numãrul de personal. Pe lângã faptul acesta am observat 
prea multe investiţii la aceastã Societate nu are şi cred cã se impune un management mai 
profitabil şi cu mai mare atenţie cei care merg acolo în AGA sã fie puţin lucrurile puse la 
punct. Aş vrea sã trag un semnal de alarmã cu privire la LDP, care este o societate aş putea 
spune de vârf la ora actualã în ceea ce priveşte infrastructura. Eu zic cã prea puţin profit 
aduce şi prea puţine dividende aduce la Consiliul Judeţean. Cei care merg în Consiliul de 
Administraţie eu le-aş sugera sã fie puţin mai atenţi şi sã rentabilizãm un pic sau sã studiem 
şi alte variante şi alte posibilitãţi. 

 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vom putea cere membrilor desemnaţi în AGA şi în Consiliul de Administraţie 

semestrial sau chiar lunar sã ne dea un raport sau chiar directorul sã dea un raport. Noi am 
aprobat organigrama nu am aprobat nume care trebuiesc angajate. Am aprobat ca sã-şi 
poatã face un management, dacã nu se va întâmpla acest lucru vom analiza cu toţii. Sunt 
convins cã cei desemnaţi în cele douã unitãţi nu merg acolo ca sã facã doar figuraţie se duc 
acolo ca sã facã treabã, sunt ingineri, sunt şi colegi de-ai noştrii. De al început eu am 
încredere cã lucrurile vor fi gestionate cum trebuie. 

Dacã nu mai sunt probleme la diverse consider închis şi acest punct şi sã trecem la 
vot, la alegerea unui vicepreşedinte. 

 
Domnul secretar al judeţului Iosif Redl nominalizeazã consilierii pentru a veni sã-şi 

exprime votul pentru alegerea vicepreşedintelui. 
 
 
Domnul Rusu Liviu Mihai 
Domnul Luca Iancu Mihai 
Domnul Bumbu Mihai Adrian 
Domnul Ani Dionisie 
Domnul Coc Dorel Alexandru   
Domnul Ciocan Doru  - lipseşte din salã 
Domnul Cristea Daniel Alin 
Domnul Deneş Ioan 
Domnul Jauca Alexandru 
Domnul Marc Vasile 
Domnul Marinescu Gheorghe - lipseşte din salã 
Domnul Miclea Emil  
Domnul Moldovan Andrei Valentin 
Doamna Moldovan Doris   – lipseşte motivat 
Domnul Moldovan Petru 
Domnul Moldovan Vasile Adrian - lipseşte din salã  
Domnul Mureşan Mihail  - lipseşte din salã  
Domnul Neamţu Dorin       
Domnul Parasca Constantin - lipseşte din salã   
Domnul Peter Luca      
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Domnul Pop I. Gheorghe  - lipseşte din salã 
Domnul Popescu Grigore Dorin   
Domnul Pugna Alexandru  - lipseşte din salã 
Doamna Sãsãrman Monica 
Domnul Sighiartãu Ioan 
Domnul Şomlea Vasile Adrian 
Domnul Stan Iuga Nicolae  - lipseşte din salã 
Domnul Suciu Vasile Daniel - lipseşte din salã  
Domnul Szanto Arpad  - lipseşte din salã 
Domnul Vãsieş Lucian 
 Domnul Vlad Anton   
 
Moldovan Andrei Valentin: - consilier ( preşedinte al comisiei de validare) – 
Numãr de voturi exprimate 20. 
Numãr de voturi valabile 19. 
Numãr de voturi nule 1. 
Numãr de voturi pentru 19. 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc. Vã rog sã îmi permiteţi domnule vicepreşedinte Bumbu Mihai sã vã 

felicit, sã vã urez un mandat complet începând de astãzi şi sã se termine la sfârşitul 
mandatului nostru al tuturor şi mandatul dumneavoastrã, sã vã doresc bunã colaborare şi sã 
vã spun cã veţi avea în mine un sprijin şi un coleg bun. De astãzi dumneavoastrã sunteţi unul 
dintre cei doi vicepreşedinţi ai Consiliului Judeţean urmând a primii atribuţii prin Dispoziţia 
preşedintelui pentru ceea ce va trebui sã facem împreunã de azi înainte. Doresc sã adresez 
conjudeţenilor noştrii, cetãţenilor Sãrbãtori fericite dumnealor şi familiilor dumnealor din 
partea Consiliului Judeţean, din partea mea personal şi consider cã un capitol de disputã 
aprinsã în Consiliul Judeţean a încetat, neînsemnând cã nu vor exista contradicţii, nu vor 
exista pãreri diferite şi între noi şi între ceilalţi colegi. Mi se pare o normalitate a funcţionãrii 
Consiliului Judeţean şi sã asigur cã reprezentãm în aces Consiliu Judeţean interesele tuturor 
formaţiunilor politice, fãrã discriminare. Dacã domniile voastre doriţi sã luaţi cuvântul, 
domnule vicepreşedinte, dacã vreţi vã rog sã o faceţi. 

Bumbu Mihai: - vicepreşedinte – 
Da. Vreau sã mulţumesc tuturor colegilor, sã vã mulţumesc domnule preşedinte şi sã-i 

asigur cã în mod clar o sã fac tot ce depinde de mine pentru bunul mers al consiliului, al 
judeţului şi a tuturor pe problemele care le vor avea cu mine. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc tuturor. Declar şedinţa închisã. 

 
 

Drept pentru care, se încheie prezentul proces-verbal. 
 
 

PREŞEDINTE      SECRETARUL JUDEŢULUI 
   Rusu Liviu-Mihai            Iosif Redl 

 
 
 
 
 

 
Întocmit Rãscol Maria 


